

**No. 27531. Multilateral**

CONVENTION ON THE RIGHTS OF THE CHILD. NEW YORK, 20 NOVEMBER 1989 [*United Nations, Treaty Series, vol. 1577, I-27531.*]

OPTIONAL PROTOCOL TO THE CONVENTION ON THE RIGHTS OF THE CHILD ON THE SALE OF CHILDREN, CHILD PROSTITUTION AND CHILD PORNOGRAPHY. NEW YORK, 25 MAY 2000 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2171, A-27531.*]

*RATIFICATION*

**Liechtenstein**

*Deposit of instrument with the Secretary-General of the United Nations:  
30 January 2013*

*Date of effect: 28 February 2013*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 30 January 2013*

OPTIONAL PROTOCOL TO THE CONVENTION ON THE RIGHTS OF THE CHILD ON THE INVOLVEMENT OF CHILDREN IN ARMED CONFLICT. NEW YORK, 25 MAY 2000 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2173, A-27531.*]

*MODIFICATION OF DECLARATION MADE UPON  
RATIFICATION*

**Luxembourg**

*Notification deposited with the Secretary-General of the United Nations:  
25 January 2013*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 25 January 2013*

**N° 27531. Multilatéral**

CONVENTION RELATIVE AUX DROITS DE L'ENFANT. NEW YORK, 20 NOVEMBRE 1989 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 1577, I-27531.*]

PROTOCOLE FACULTATIF À LA CONVENTION RELATIVE AUX DROITS DE L'ENFANT, CONCERNANT LA VENTE D'ENFANTS, LA PROSTITUTION DES ENFANTS ET LA PORNOGRAPHIE METTANT EN SCÈNE DES ENFANTS. NEW YORK, 25 MAI 2000 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2171, A-27531.*]

*RATIFICATION*

**Liechtenstein**

*Dépôt de l'instrument auprès du Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies : 30 janvier 2013*

*Date de prise d'effet : 28 février 2013*

*Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 30 janvier 2013*

PROTOCOLE FACULTATIF À LA CONVENTION RELATIVE AUX DROITS DE L'ENFANT, CONCERNANT L'IMPLICATION D'ENFANTS DANS LES CONFLITS ARMÉS. NEW YORK, 25 MAI 2000 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2173, A-27531.*]

*MODIFICATION DE DÉCLARATION FORMULÉE  
LORS DE LA RATIFICATION*

**Luxembourg**

*Dépôt de la notification auprès du Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies : 25 janvier 2013*

*Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 25 janvier 2013*

[ FRENCH TEXT – TEXTE FRANÇAIS ]

Le Gouvernement du Grand-Duché de Luxembourg déclare, conformément à l'article 3 du Protocole, que l'âge minimum d'engagement volontaire dans l'Armée luxembourgeoise est fixé par la loi à 18 ans.

[TRANSLATION – TRADUCTION]

The Government of the Grand Duchy of Luxembourg declares, in accordance with article 3 of the Protocol, that by law the minimum age for voluntary recruitment into the Armed Forces of Luxembourg is 18 years of age.